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Tisztelt Képviselő-testület! 
 

Az írásban benyújtott, valamint a Szentes Város Önkormányzata Képviselő-
testületének 2006. május 12-én megtartott ülésén elhangzott interpellációkra az alábbi 
válaszokat adom, továbbá az el nem fogadott interpellációs válaszokat az alábbiak szerint 
ismétlem meg: 

 
Oltyán Lajos Képviselő Úr a Tóth József utcai Ifjúsági Ház mellett található trafóház 

elhanyagolt állapotát kifogásolta. Az interpellációra adott választ az elmúlt testületi ülésen 
nem fogadta el, ezért a Képviselő Úrral történt egyeztetés alapján az alábbi választ adom:  
A testületi ülés után a Polgármester Úr levélben kereste meg a DÉMÁSZ Rt. vezérigazgatóját 
a városunkban lévő transzformátor állomások városképet rontó állapota miatt. Kérte a 
trafóházak rendbe tételét, és egyúttal a Tóth J. utca, Arany J. utca sarkán lévő 
kapcsolószekrény kijavítását is.  

Június 07-én Braun Miksa szabályozási osztályvezetőtől érkezett válasz, amely szerint 
a Tóth J. utca, Arany J. utca sarkán lévő elosztószekrény balesetveszélyes állapotát 
megszűntették egyenlőre ideiglenes megoldással, a végleges megoldás kb. egy hónapot vesz 
igénybe.  

A transzformátor állomásokkal kapcsolatosan azt a tájékoztatást kaptuk, hogy ez év 
nyarán több éves felújítási programot indít a szolgáltató, melynek során a szentesi 
felújításokat a Tóth József utcai transzformátor állomás felújításával fogják kezdeni. 
 

Dr. Rébeli Sz. Tamás Képviselő Úr megismételt interpellációjában a Csongrádi úti 
Kurca híd feljárójában a kihelyezett poilerek helyett szalagkorlát elhelyezését kérte. 
Képviselő Úr az elmúlt testületi ülésen nem volt jelen, ezért az interpellációjára adott választ 
az alábbiak szerint ismételjük meg: 

A hídfeljáróban elhelyezett poilereket a Városellátó Intézmény acél szalagkorlátra  
cseréli az interpellációnak megfelelően . A munka a hónap végéig elkészül.  



Sürgette a Képviselő Úr a Csongrádi úti kerékpárút megépítésével feleslegessé vált 
Ligeti bekötőút melletti kiemelt szegély elbontását. A szegély elbontása és helyének 
kijavítása megtörtént.  

Képviselő Úr 2006. május 10-én beadott írásbeli interpellációjában tájékoztatást kért 
arról, hogy a 2006. februári képviselő-testületi ülés 9. előterjesztéséhez és a márciusi ülés 7. 
előterjesztéséhez érkezett Dél-alföldi Területi Főépítészi Iroda mikor küldte meg a 
véleményét.  

Kérésének megfelelően a válasz mellé csatolom a főépítészi vélemények másolatát. 
Ezekből kitűnik, hogy a februári ülésen 9. számú előterjesztésként tárgyalt Szentes-Alsórét 
szabályozási tervének módosításához a Területi Főépítész Úr 68/2/7/06. iktatási számú 
véleménye 2006. február 10-én délután érkezett meg telefaxon. Ez tette lehetővé, hogy azt 
már az előterjesztéséhez mellékelni tudta a Városi Főépítész Asszony. Később, 2006. február 
14-én eredetben is megérkezett a levél, amely megtalálható az ügy iratai között. 

A 2006. március 17-i képviselő-testületi ülésen 7. szám alatt tárgyalt Szentes-Alsórét 
szabályozási tervének 2. számú módosításához 2006. március 23-án érkezett meg Kiss Lajos 
területi Főépítész Úr véleménye. Az előterjesztés utalt rá, hogy a főépítészi vélemény nem 
érkezett meg március 06-ig, az anyag készítéséig. A képviselő-testület azzal a feltétellel 
fogadta el a szabályozási terv 2. számú módosítását, hogy a rendelet kihirdetése csak a 
főépítész egyetértő véleményével történhet meg, amelyet a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
jegyezze ellen. Tekintettel arra, hogy az utólag érkezett főépítészi vélemény nem járult hozzá 
a módosításhoz, az arról szóló képviselő-testületi rendelet nem került kihirdetésre. 

Képviselő Úr kérte a “Nagy Sándor telep melletti út” forgalmának felülvizsgálatát, és 
lehetőség szerinti gyérítését. A Képviselő Úrral történt egyeztetés során megállapításra került, 
hogy az interpelláció a Kórház kerítése mellett húzódó Nagy Sándor utcára vonatkozik. 

Forgalomszámlálást végeztünk a kérdéses úton. Ennek eredménye azt mutatta, hogy 
az ott zajló forgalom jelentős része az épülő Művese Állomás munkaterületére irányul. A 
Művese Állomás személy- és teherbejáratát a Nagy Sándor utca felől lehet majd 
megközelíteni, így az intézmény működése esetlegesen az utca átmenő forgalmának 
megnövekedését eredményezheti. Ezt mindenképpen meg szeretnénk akadályozni, amit 
megfelelő táblázással tervezünk elérni. A táblákat a Művese Állomás üzembe helyezése előtt 
a Városellátó Intézmény el fogja helyezni. 

 
Kálmán János Képviselő Úr Képviselő Úr az elmúlt testületi ülésen nem volt jelen, 

ezért az interpellációjára adott választ az alábbiak szerint ismételjük meg: 
Képviselő Úr interpellációjában a TESCO áruház parkolójában fedett buszváró 

létesítését kérte. Kérését továbbítottuk a TESCO áruház felé. Az interpellációs válaszok 
megírásáig nem kaptunk még választ. 

Kérte a „gázos kövesúton” 50–60 km/óra sebességkorlátozás bevezetését a tervezett a 
30 km/óra sebesség korlátozás helyett, valamint a 7,5 tonnánál nagyobb tehergépjármű 
forgalom kitiltását az útról.     
A Képviselő Úr kérésének megfelelően 60 km/óra sebességkorlátozást léptetünk életbe 
„gázos kövesút” lakott területen kívüli szakaszán.   
A 7,5 tonnánál nagyobb tehergépjárművek forgalmának korlátozásával azonban továbbra sem 
értünk egyet, mert a Tisza-gát melletti területek, valamint a „Kis Tisza Sziget” zömében 
mezőgazdasági művelésű ingatlanjai csak ezen az úton közelíthetőek meg. A mezőgazdasági 
művelés miatt a nehéz gépjárművek célforgalomban közlekednek ezen az úton. Kitiltásuk 
esetén a gazdálkodók nem tudnák földjeiket művelni, illetve a terményt betakarítani, és 
elszállítani. 

 
Füsti-M. Lajos Képviselő Úr a 2006. május 15-én érkezett írásbeli interpellációjában 



a Köztársaság utcai óvoda és általános iskola közötti gyalogút megvilágítására tett javaslatot, 
továbbá kérte a Köztársaság utca 3. és 5. számú társasházak közötti gyalogos átjáró 
közvilágítással való ellátását. 

Az óvoda és az iskola között húzódó gyalogút megvilágítására tett javaslat szerint az 
iskola udvarán lévő, régóta nem használt kandelábereken lévő lámpatestek kifelé fordításával 
kisebb költséggel is megoldható lenne a sötét járdaszakasz megvilágítása, mint új közvilágítás 
kiépítésével. A Képviselő Úr javaslatával egyetértünk, azonban a helyszíni szemle eredménye 
azt mutatta, hogy az iskola udvarán, a kerítés mentén meglévő kandeláberek felhasználásával 
csak a Honvéd utca felőli szakasz megvilágítását lehet megoldani. A Köztársaság utca felőli 
rész megvilágításához legalább kettő faoszlop elhelyezése szükséges. Véleményünk szerint az 
oszlopokon meglévő lámpatestek megfordítása helyett új, korszerű, hosszú élettartamú és 
energiatakarékos izzók elhelyezésére is alkalmas lámpákat lenne jó elhelyezni. Ezeket is a 
jelenleginél alacsonyabban, 4,5-5 méter magasságban, mert a jelenlegi kb. 8 méteres 
magasságban lévő lámpák fényét a vegetációs időszakban a fák lombja erősen leárnyékolná. 
A fák koronájának alakítása így is szükséges, sőt egy-két fa kivágása is szükséges lehet, mert 
a fák már akkorák, hogy összeér a lombjuk. 
Javasoljuk időrelé beépítését is, így nem igényel külön kezelő személyzetet a világítás ki-
bekapcsolása, és a lámpák közelítően együtt működnének a közvilágítással. Ezzel a 
megoldással - saját belső hálózat fejlesztéssel - előzetes becslés alapján a munka mintegy 700 
eFt költségigénnyel jár, ami lényegesen kisebb (fele, harmada), mintha a közterületen 
oldanánk meg a közvilágítás kiépítését, és a kivitelezés is elkészülhet rövidebb idő alatt.   
 A Köztársaság utca 3. és 5. számú társasházak közötti gyalogos átjáró megvilágítása 
csak a közterületen lévő közvilágítási hálózat fejlesztésével oldható meg. Egy oszlop 
elhelyezésével, földkábel kiépítéssel a munka kb. 350-400 eFt-ba kerül. 

Ezekre a munkákra is árajánlatot kérünk, és a többi, már korábban felvetett munkákkal  
rangsorolva, a költségvetésben közvilágítás fejlesztésre biztosított 5.000 eFt felosztására 
teszünk javaslatot. 

 
Ollai Istvánné Képviselő Asszony a 2006. május 12-én tartott képviselő-testületi 

ülésen intézkedést kért a Mentő utca 30. számú ingatlan előtt lévő acélszerkezetű 
villanyoszlop ügyében, amelynek betonaljzata repedezett és töredezett. 

Észrevételét továbbítottuk a DÉMÁSZ Rt. szentesi üzemeltetési vezetője felé. 
Maszlag Gábor úr azt nyilatkozta, hogy az acélszerkezet körülbelül 2,0 m3 térfogatú beton 
alaptestbe van beágyazva mintegy 1,20 méter mélységben. A betonaljzat felületi rongálódása 
jelenlegi állapotában még semmiképpen sem jelenti a villanyoszlop kidőlésének veszélyét. 

 
Dongó László Képviselő Úr a 2006. május 12-én megtartott képviselő-testületi 

ülésen elhangzott interpellációjában kérte, hogy a Széchenyi Ligetben a Liget Étterem 
környékén lévő parkolókat és a ki-be járó részt mielőbb fessék fel, mert a parkoló autók a 
bejáratot elzárják. 

A Városellátó Intézmény a burkolati jeleket felfestette. 
 

Dr. Dömsödi József Képviselő Úr szintén a 2006. május 12-én tartott képviselő-
testületi ülésen észrevételezte, hogy a majálison a vidámpark játékai érintésvédelmi 
szempontból kifogásolhatóak voltak, és kérte, hogy az engedélyek kiadásánál történjen 
ellenőrzés a gyermekek érdekében. 

 
A Polgármesteri Hivatal Művelődési Irodája tájékoztatása szerint a Pusztai László 

Sporttelepen a szórakoztató programokat a Kovács Produkciós Iroda szervezi a 
Sportközponttal létrejött együttműködési megállapodás alapján. Az április 30-i, május 1-i 



rendezvényekre a cirkuszos vállalkozóval a Produkciós Iroda kötött bérleti szerződést, amely 
szerint a felállított objektumok műszaki állapotáért és azok működtetéséért a bérbevevőt 
terheli teljes körű felelősség.  

A Kovács Produkciós Iroda vezetője, Kovács Csaba úr arról tájékoztatott, hogy a 
rendezvényekhez az áramszolgáltató csak abban az esetben biztosít elektromos áramot, ha 
szakvállalkozó által kiépített, szabványos csatlakozási- és mérőhelyet építtet ki a megrendelő 
mutatványos vállalkozó.  

Tájékoztatott arról is, hogy a mutatványos berendezéseket azok tulajdonosa 
(üzemeltetője) köteles rendszeresen felülvizsgáltatni. A felülvizsgálat eredményéről vizsgálati 
jegyzőkönyv és összefoglaló minősítő vélemény készül. Kérésünkre Kovács úr 
rendelkezésünkre bocsátotta a kifogásolt rendezvényen működő berendezések (dod-gem) 
érvényes mérési tanúsítványait másolatban. A tanúsítvány szerint a berendezések megfelelő 
műszaki állapotban vannak.  

 
 Általánosságban megállapítható, hogy a szórakoztató programokhoz szükséges 
elektromos áramot a szolgáltató csak akkor biztosít a rendezvény lebonyolítója részére, ha 
megtörténik a szabványos áramvételezési hely kialakíttatása. Az elektromos berendezések 
megfelelő állapotban tartása annak tulajdonosának illetve üzemeltetőjének kötelessége, és 
ennek biztosítása érdekében köteles a berendezéseket rendszeresen ellenőriztetni. 
 

Egyetértve a Képviselő Úr indítványával javasoljuk, hogy a rendezvények szervezői 
minden esetben ellenőrizzék a bérleti szerződés megkötése előtt, hogy a bérbevevő 
mutatványos vállalkozó rendelkezik-e a mutatványos berendezések érvényes vizsgálati 
jegyzőkönyveivel. Csak abban az esetben kerülhessen sor bérleti szerződés megkötésére, ha 
az ellenőrzés megtörtént. 
 

Mindezen biztonsági intézkedés és ellenőrzés ellenére is előfordulhat azonban olyan 
helyzet, amit veszélyesnek lehet értékelni. Ezekben az esetekben szükséges arról késedelem 
nélkül értesíteni a berendezést működtető személyzetet, aki a szükséges intézkedést azonnal 
megteheti. Lehetőség van arra is, hogy a hiányosságot a rendezvényeken jelenlévő 
rendezvényszervező felé jelezzék, de megtehető ez a minden rendezvényen jelen lévő és  
könnyen megtalálható biztonsági őröknél is. 
 

Kérem az interpellációkra adott válaszaim és az azokra tett intézkedéseim elfogadását.  
 

 
 
Szentes, 2006. június 12. 

 
 
 

                                                                   Dr. Sztantics Csaba 
jegyző megbízásából: 

 
                        

Czirok Jánosné  
                                           osztályvezető 


